
          Šis dokuments ir parakstīts ar drošu elektronisko parakstu un satur laika zīmogu 

BALVU NOVADA PAŠVALDĪBA 

BALVU NOVAVADA DOME 

Reģ.Nr 90009115622., Bērzpils iela 1A, Balvi, Balvu novads, LV-4501,  

tālrunis +371 64522453, e-pasts: dome@balvi.lv 

 
 

Balvos 

 

ĀRKĀRTAS  TAUTSAIMNIECĪBAS UN VIDES KOMITEJAS  

SĒDES PROTOKOLS 
Balvos  

  

2023.gada 10.maijā                                                                    Nr. 5 

 

Sēde sasaukta plkst. 12:00 

Sēdi atklāj plkst. 12:04 

 

Sēde notiek klātienē Bērzpils Saieta namā Dārza ielā 25A, Bērzpilī, LV-4576 

 

Sēdes veids - atklāta 

 

Sēdes norise tiek ierakstīta audio formātā. 

 

Darba kārtībā: 

1. Par atzinumu dabas lieguma “Lubāna mitrājs” dabas aizsardzības plāna projektam. 

 

Sēdi vada – Jānis Trupovnieks 

Protokolē – Jūlija Korlaša 

 

Piedalās- 

Komitejas locekļi: deputāts Iveta Arelkeviča (attālināti), deputāts Aldis Bukšs (attālināti), 

Domes priekšsēdētāja vietniece Sandra Kapteine, Domes priekšsēdētājs Sergejs Maksimovs, 

deputāts Aigars Pušpurs (attālināti) 

 

Ieinteresētās personas: 

Izpilddirektore Daina Tutiņa, Ziemeļlatgales laikiraksta „Vaduguns“ žurnāliste Ingrīda 

Zinkovska 

attālināti izmantojot  https://us06web.zoom.us/ (attēla un skaņas pārraidi reālajā laikā) 

Tehniskās nodaļas vadītājs Andris Zelčs, Juridiskās nodaļas vadītāja Ilona Blūma, vecākais 

juriskonsults Juris Annuškāns, Sabiedrisko attiecību nodaļas vadītāja Iluta Jaunžeikare, Finanšu 

plānošanas un centralizētās grāmatvedības nodaļas vadītāja Olga Siņica, komunālinženieris 

Jānis Morozovs, teritorijas plānotāja Valda Vancāne, deputāts Jānis Vancāns 

 

Nepiedalās-  

Komitejas locekle: deputāts Anita Kokoreviča – tiešā darba pienākumu dēļ 

 

https://us06web.zoom.us/
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Balsojums par darba kārtību 

 

Izsaka priekšlikumu 

Jānis Trupovnieks: 

Skaidro, ka tikko notika sapulce par dabas liegumu un ir nepieciešams 

vēl nedaudz aprunāties ar iedzīvotājiem un komitejas locekļiem, līdz 

ar to izsaka priekšlikumu izsludināt pārtraukumu uz 10 minūtēm un 

turpināt komitejas sēdi plkst.12.15. 

Izsaka priekšlikumu 

Jānis Trupovnieks: 

Aicina komitejas locekļus apstiprināt darba kārtību. Komitejas locekļi 

apstiprina darba kārtību. Sāk izskatīt darba kārtības jautājumu. 

 

Par lēmumu balso: 

"par"  -  

6 (Iveta Arelkeviča, Aldis Bukšs, Sandra Kapteine, 

Sergejs Maksimovs, Aigars Pušpurs, Jānis Trupovnieks) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

"nepiedalās" -  nav 

Nolemj: Apstiprināt darba kārtību 

 

1.§ 

Par atzinumu dabas lieguma “Lubāna mitrājs” dabas aizsardzības plāna 

projektam 

 

Ziņo Jānis 

Trupovnieks: 

Ziņo par lēmumprojektu un sīkāk paskaidro. Skaidro, ka pirms 

ārkārtas komitejas sēdes notika sapulce par šo jautājumu, kurā tika 

izskanētas iedzīvotāju bažas un izskanēja arī pretenzijas. Pēc šīs 

sapulces tika apkopoti vairāki priekšlikumi, par kuriem lūdz sīkāk 

paskaidrot S.Maksimovu. 

Izsaka viedokli Aldis 

Bukšs: 

Skaidro, ka vēlētos saprast, kā tieši redakcionāli atspoguļosies iepriekš 

izteiktie priekšlikumi. Kā tos konkrēti šobrīd atrunāt lēmumā. 

Izsaka viedokli Valda 

Vancāne: 

Sīkāk paskaidro par lēmumprojektu un iekļautajiem priekšlikumiem. 

Izsaka viedokli 

Sergejs Maksimovs: 

Sīkāk paskaidro par iepriekš notikušo sapulci. Skaidro, ka laikam 

iepriekš netika rūpīgi izvērtēts iepriekšējais plāns. Sīkāk paskaidro par 

ierosinājumiem- nosacījumiem, kas izskanēja sapulcē, ka būtu 

nepieciešams iekļaut hidraulisko aktivitāšu veikšanu, ka šajā plānā 

meža zemēm tika mainīts zonējums, ka aicinājums būtu saglabāt 

iepriekšējo zonējumu šīm meža zemēm, kas šobrīd ir iekļauti dabas 

parka teritorijā. 

Izsaka viedokli 

Sergejs Maksimovs: 

Skaidro, ka plānam tiks sniegts pozitīvs atzinums, ja tiks izpildīti 

konkrēti nosacījumi un sīkāk paskaidro. 

Izsaka viedokli Aldis 

Bukšs: 

Skaidro, ka tieši uztrauc tas, ja tiks sniegts pozitīvs atzinums, vairs 

nevarēs neko izmainīt un visi izteiktie priekšlikumi netiks ņemti vērā. 

Uzskata, ka pareizi būtu šobrīd nesaskaņot un nesniegt pozitīvu 

atzinumu, kamēr šajā plānā netiek iekļauti šie konkrētie nosacījumi. 

Izsaka viedokli Aigars 

Pušpurs: 

Piekrīt šim izteiktajam viedoklim par pozitīva atzinuma sniegšanu, jo 

pārliecības par to, ka viss tiks ņemts vērā īsti nav. 
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Izsaka viedokli Valda 

Vancāne: 

Sīkāk paskaidro par procedūru un tālākajām darbībām attiecībā uz šo 

lēmumu. Par zonējumiem uzskata, ja to lūgs iekļaut šajā plānā, tad 

būtu nepieciešamas diskusijas par šo. 

Izsaka viedokli Sandra 

Kapteine: 

Sīkāk paskaidro par to, ka lūgums, lai saglabā meža iepriekšējo 

statusu, nevis tas tiks iekļauts dabas parka teritorijā. 

Izsaka viedokli Valda 

Vancāne: 

Sīkāk paskaidro par hidrauliskām aktivitātēm, ka tad konkrēti ir 

jāprecizē, kurā īsti sadaļā tas ir jāiekļauj. 

Izsaka viedokli Jānis 

Trupovnieks: 

Skaidro, ka šobrīd mulsina tas, ka netika izvērtēts iepriekšējais šis 

Lubāna mitrāja plāns, jo Bērzpils pagasta iedzīvotāji satraucās, jo nav 

īsti izvērtēts iepriekšējā plāna darbības rezultātā gūtās pozitīvās lietas 

un zaudējumi. Cik iepriekšējā plāna rezultātā ir aizlaists postā, kā īsti 

šobrīd darīt. Uzskata, ka ir nepieciešams šis iepriekšējā plāna 

izvērtējums un papildus varētu prasīt nopietnāku izvērtējumu par 

iepriekšējo plānu. 

Izsaka viedokli 

Sergejs Maksimovs: 

Uzskata, ka būtu nepieciešams pieaicināt kādu speciālistu, kas varētu 

veikt šī iepriekšējā plāna izvērtējumu. Sīkāk paskaidro par plāna 

saimniecisko darbību, ka šis jaunais plāns ir daudz lojālāks. Šobrīd 

nerodas tāds priekšstats par to, ka šie priekšlikumi un nosacījumi 

netiks ņemti vērā un uzskata, ka jāvirza šis jautājums pozitīva 

atzinuma saņemšanai, bet ar konkrētiem nosacījumiem. 

Izsaka viedokli Valda 

Vancāne: 

Skaidro, ka lēmumā tie ir iebildumi nevis nosacījumi. Redakcionālie 

labojumi ir tie, kas nemaina šo dokumentu pēc būtības. Par 

zonējumiem īsti nepiekrīt, ka tie ir tikai redakcionāli labojumi, ka par 

tiem vēl būtu jāpadomā, kā īsti pareizi to atspoguļot. 

Izsaka priekšlikumu 

Jānis Trupovnieks: 

Skaidro, ka šobrīd varētu šo jautājumu virzīt tālākai izskatīšanai 

ārkārtas domes sēdē, bet ar šiem izteiktajiem priekšlikumiem. Aicina 

apstiprināt iesniegto priekšlikumu- papildināt lēmumprojektu ar 

šādām aktivitātēm - iekļaut hidraulisko aktivitāšu veikšanu, saglabāt 

iepriekšējo meža zemju zonējumu atsevišķiem nekustamajiem 

īpašumiem un veikt iepriekšējā plāna izvērtējumu, par ko komitejas 

locekļi nobalso ar 6 (Iveta Arelkeviča, Aldis Bukšs, Sandra Kapteine, 

Sergejs Maksimovs, Aigars Pušpurs, Jānis Trupovnieks) balsīm par, 

pret - nav, atturas- nav. Priekšlikums tiek atbalstīts un šie priekšlikumi 

tiks redakcionāli un juridiski pareizi noformulēti un iekļauti 

lēmumprojektā. 

Izsaka priekšlikumu 

Jānis Trupovnieks: 

Aicina apstiprināt iesniegto lēmuma projektu ar papildinājumiem un 

labojumiem. 

Izsaka viedokli Jānis 

Trupovnieks: 

Skaidro, ka komitejas locekļi vienojas par to, ka ārkārtas domes sēde 

tiks sasaukta pirmdien 15.maijā, plkst.15.00. 

 

Par lēmumu balso: 

"par"  -  

5 (Iveta Arelkeviča, Aldis Bukšs, Sandra Kapteine, 

Sergejs Maksimovs, Jānis Trupovnieks) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  1 (Aigars Pušpurs) 

"nepiedalās" -  nav 
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Nolemj: 

Virzīt tālākai izskatīšanai darba kārtības jautājumu 

"Par atzinumu dabas lieguma “Lubāna mitrājs” dabas 

aizsardzības plāna projektam" ar papildinājumiem un 

labojumiem 

 

 

Sēdi slēdz plkst. 12:50 

 

Sēdi vadīja – 

Komitejas sēdes vadītājs                                                                                  Jānis Trupovnieks 

 

Sēdi protokolēja –  

sēžu protokolu vadītāja                Jūlija Korlaša 

 


